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پیشرانان تولید

 روزانه 2۵0 تنُ تخم مرغ در قم
 تولید می شود

رییس سازمان جهاد کشــاورزی قم گفت: ۱۷۰ واحد 
مرغداری پرورش مرغ تخم گذار در قم فعال است و 
روزانه ۲۵۰ تنُ تخم مرغ در این استان تولید و به بازار 
مصرف عرضه می شود.به گزارش اقتصادسرآمد،محمد 
رضا حاجی رضا روز بیان کرد: قم جزو چهار اســتان 
برتر و یکی از قطب های مهم پرورش طیور در کشور 
اســت و می تواند علاوه بر تامین نیاز مردم قم به این 
محصول، تولید مازار خود را به بازار سایر استان های 
کشــور عرضه کند.وی افــزود: ظرفیت های موجود 
برای پرورش طیــور در قم،  فرصت خوبــی را برای 
توســعه فرصت های شغلی، ســرمایه گذاری و تولید 
محصول ایجاد کرده است که می توان از آن به بهترین 
نحو برای افزایش تــوان تولید بخش کشــاورزی و 
تامین امنیت غذایی استان اســتفاده کرد.وی ادامه داد: 
در حال حاضر تشــکل های قــوی در حوزه پرورش 
طیور در قم فعال اســت که یکی از نقاط قوت بخش 
کشاورزی اســتان برای تولید گوشت مرغ و تخم مرغ 
مورد نیاز مردم به شمار می آید و باید از این ظرفیت برای 
مدیریت هرچه بهتر بخش تولید و توزیع محصولات 
یادشده بهره مند شــد.حاجی رضا در بخش دیگری 
از ســخنان خود گفت: کشاورزی قم بســیار پویا و 
فعال بوده و در راســتای تامین امنیت غذایی جایگاه 
مناسبی در سطح کشور دارد.وی با اشــاره به این که 
رویکرد اصلی فعالیت های ســازمان جهاد کشاورزی 
قم تامین امنیت غذایی اســت، بیان کرد: برنامه ریزی 
گسترده ای برای تنظیم بازار محصولات کشاورزی در 
قم صورت گرفته است تا دسترسی مردم به محصولات 
موردنظرشان تسهیل شــودبیش از ۱۴ هزار بهره بردار 
در زمینه تولیــد محصولات کشــاورزی در قم فعال 
هستند، همچنین میزان متوسط تولید بخش کشاورزی 
این استان در سال ۸۵۰ هزار تن در زمینه محصولات 
زراعی،  باغی،  دامی، شیلات و گلخانه ای است.بیشتر 
بهره برداران بخش کشــاورزی قم را روستاییان استان 
تشکیل می دهند به نحوی که کشاورزی به تنهایی حدود 
۵۰ درصد اشتغال روســتاییان در بخش های مختلف 

استان را به خود اختصاص داده است.

افزایش تولید گوشت در مناطق عشایر 
کهگیلویه و بویراحمد به  ۹00 تن

مدیرکل امور عشــایر کهگیلویــه و بویراحمد گفت: 
میزان تولید گوشت قرمز در مناطق عشایری این استان 
در ســال ۱۴۰۰ تاکنون نسبت به ســال پیش ۹۰۰تن 
افزایش یافته است.به گزارش اقتصادسرآمد، فیض الله 
آذرفر به  ایرنا افزود: میزان تولید گوشت قرمز عشایر 
کهگیلویه و بویراحمد که در سال  ۱۳۹۹ هشت هزار و 
۱۰۰ تن بود هم اکنون به ۹ هزار تن رسیده است.وی با 
اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات بانکی از جمله مهم 
دلایل مهم افزایش تولید گوشــت در مناطق عشایری 
استان است بیان کرد: از یک سال گذشته تاکنون هفت 
میلیارد و ۱۹۲ میلیون تومان تســهیلات بانکی خرید 
علوفه و پرواربندی به دامــداران این مناطق پرداخت 
شده است.مدیرکل امور عشایر کهگیلویه و بویراحمد 
تصریح کرد: پارســال ۶ میلیارد و ۴۹۰ میلیون تومان 
از محل اعتبارات صندوق توســعه ملــی و همچنین 
۷۰۲ میلیــون تومان از محل منابع مالــی ماده ۱۰و۱۲ 
خشکسالی به متقاضیان عشــایر این استان پرداخت 
شده اســت.آذرفر با بیان اینکه مبلغ هر فقره وام های 
مذکور براساس تعداد دام های ۵۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان 
بوده اظهار داشت: رونق اقتصادی، ایجاد اشتغال برای 
عشایر و تامین گوشت و شیر مورد نیاز استان از اهداف 
پرداخت تسهیلات اســت.وی با بیان اینکه با اجرای 
این طرح میزان تولید گوشــت قرمز در این استان ۱۰ 
درصد افزایش یافت گفــت: این طرح نقش مهمی در 
افزایش تعداد دام دامداران داشته است.مدیرکل امور 
عشــایر کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت: در زمان 
حاضر ۶۰ در صد از گوشت استان در مناطق عشایری 
تولید می شــود.وی با بیان اینکه تولید سایر فراورده 
های دامی در اســتان تغییری نکرده است تاکید کرد: 
پارسال ۳۵هزار تن شیر، ۴۰۰ تن پشم و ۱۵۰ تن کشک 
در مناطق عشایری استان تولید شد.عشایر کهگیلویه و 
بویراحمد بیش از یک میلیون رأس دام سبک و سنگین 
دارند.عشایر اســتان همچنین ۳۵ درصد صنایع دستی 
شامل ۱۰ هزار مترمربع انواع گبه، جاجیم، قالی، گلیم و 
فرش این استان را تولید می کند.۱۲ درصد از جمعیت 
استان کهگیلویه و بویراحمد در قالب ۱۱ هزار خانوار 

با جمعیتی معادل ۷۰ هزار نفر عشایر هست

تولید 14 هزار تنی کلزا در مازندران
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی مازندران با اشــاره 
به رشــد ۳۰ درصدی قیمت کلزا گفت: امســال پیش 
بینی می شــود حدود ۱۴ هزار تن کلزا در استان تولید 
و برداشت شــود.به گزارش اقتصادسرآمد، عباسعلی 
وفایی نژاد خرید تضمینی محصولات کشــاورزی را 
از جمله برنامه های حمایتی دولت از کشــاورزان بیان 
کرد و افزود: امسال حدود ۹ هزار و ۳۲ هکتار از اراضی 
استان به زیر کشت کلزا رفته است.وی افزود: پیش بینی 
می شــود حدود ۱۳ هزار و ۸۹۰ تن دانه روغنی کلزا از 
مزارع استان برداشت شود.وی با اظهار اینکه ۱۷ مرکز 
برای خرید دانه های روغنی کلزا در اســتان پیش بینی 
شده اســت، افزود: تعداد مرکز در برخی شهرستان ها 
نسبت به ســایر بیشتر اســت و کار خرید کلزا از نیمه 
دوم اردیبهشت آغاز می شود.وفایی نژاد درباره قیمت 
کلزا با احتســاب دو درصد ناخالصی نــرخ آن را ۱۵ 
هزار تومان بیان کرد و گفت: نرخ خرید تضمینی کلزا 
نسبت به سال قبل رشــد ۳۰ درصدی داشته است.وی 
از کشاورزان خواست تا هنگام برداشت دقت لازم را 
داشته باشند، افزود: هماهنگی لازم با بانک کشاورزی 
 برای پرداخت ســریع مطالبات کلزاکاران هماهنگی 

شده است.

گروه شعار سال - میترا سعیدی کیا -  برخی مدیران شرکتهای 
دانش بنیان از خلاء های قانونی برای تولید بر پایه دانش گله مند 
هستند و مشکلات مختلف در حوزه های بیمه، مجوز و تجاری 

سازی را از موانع موجود بر سر راه دانش بنیانی می دانند.
نزدیک به ۱۲ سال است که از زمان ظهور شرکتهای دانش بنیان در کشور ما 
می گذرد. از همان ابتدای فعالیت شرکتهای دانش بنیان، خلأ قوانین مربوط 
به تولیدات فناورانه احساس می شد. از این رو، دست اندرکاران اجرایی 
و مســئولان حوزه فناوری تلاش کردند که با بررسی مشکلات موجود 
شرکتها، مقررات مربوط به دانش بنیان ها را تدوین کنند.ماحصل تلاش 
مسئولان تصویب »قانون حمایت از شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان و 
تجاری ســازی نوآوری ها و اختراعات« در مجلس شورای اسلامی در 

سال ۱۳۸۹ بود.
از همان ســال تاکنون متولیان اکوسیســتم نوآوری و فناوری کشور بر 
محور قانون حمایت از شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان، فعالیت کرده 
اند.نهادها و دســتگاه های اجرایی مرتبط با حوزه فناوری مانند معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری و صندوق نوآوری و شــکوفایی 
برای صدور مجــوز، راهیابی شــرکتها به مرحله دانش بنیانی، ســطح 
بندی، ارزیابی و اعطای تسهیلات مالی و حمایتی براساس همین قانون 
دســتورالعمل هایی را وضع کرده و فرایند فعالیت هــای دانش بنیانی با 
مقررات و دستورالعمل هایی وضع شده توسط این نهادها مدیریت شده 
است.اما رفته رفته با بیشتر شدن تعداد شرکتهای دانش بنیان و فعالیت آنها 
در حوزه های جدید نوآورانه، قوانین موجود، جوابگوی چالش های پیش 
روی این شرکت ها نبود و قانون جدیدی در سال ۱۳۹۹ به مجلس شورای 
اسلامی ارائه شد تا چالش های »قانون حمایت از شرکت ها و مؤسسات 
دانش بنیان« را رفع کند. این قانون کــه از آن با عنوان »طرح جهش تولید 
دانش بنیان« یاد می شود برای بهره مندی بیشتر از پتانسیل شرکتهای دانش 
بنیان هم اکنون در مجلس شورای اســلامی مراحل تصویب نهایی خود 

را می گذراند.
به گفته دست اندرکاران »طرح جهش تولید دانش بنیان«، این طرح با هدف 
رفع موانع موجود و تأمین الزامات مورد نیاز برای رشد اقتصادی حوزه 

دانش بنیان تدوین شده است.
قوانین فعلی تجارت و کار سد راه دانش بنیان ها

دکتر علیرضا ذوالفقاری، مدیر عامل یک شــرکت دانش بنیان فعال در 
عرصه فناوری اطلاعات و متخصص ایرانی بازگشته به کشور به بررسی 
مشکلات و موانع قانونی فعالیت دانش بنیان ها پرداخت و به خبرنگار مهر 

گفت: لازم است که یک شرکت قبل از اخذ تائیدیه دانش بنیانی ثبت شود 
و سپس اقدام کند؛ به دلیل قوانین موجود پروسه ثبت شرکت در کشور ما 
در مقایسه با سایر کشورها، فرآیندی طولانی، زمانبر و با بروکراسی اداری 
است که همین موضوع می تواند در شروع کار دانش بنیانی چالش بزرگی 

برای محققان باشد.
وی با تاکید بر اینکه قانون تجارت ایران مصوب سال ۱۳۱۱ است که از 
کشور فرانسه اقتباس شده است، گفت: درست است که بعدها اصلاحاتی 
روی این قانون صورت گرفته، اما با توجه به شــرایط کنونی کشور نیاز 

است که یک بازنگری اساسی در زمینه قوانین مرتبط صورت گیرد.
به گفته ذوالفقاری، در حال حاضر قانون تجارت و قانون کار هر دو جز 
قوانین مربوط به ۵۰ سال پیش در کشــور ما است که نیاز به بروز رسانی 
دارند؛ قوانین موجود عملًا فعالیت شرکتهای دانش بنیان را تحت الشعاع 

قرار می دهند و مانع پیشرفت فعالیت می شــوند؛ رویکرد دنیا به سمت 
تسهیل قوانین است و قوانین سخت تأثیری بر رشد اقتصادی و جلوگیری 

از فساد ندارند این دست قوانین فقط بروکراسی را زیاد می کنند.
مجوز دانش بنیانی موقت داده شود

ذوالفقاری دربــاره دومین چالش قانونی شــرکتهای دانش بنیان گفت: 
شرکت ما از ســال ۹۶ فعالیت خود را آغاز کرد؛ یک سال طول کشید تا 
به مرحله ای برسیم که بتوانیم برای دانش بنیانی اقدام کنیم زیرا براساس 
قوانین فعلی باید محصولی وجود داشــته باشد که دانش بنیان شود. این 
جای سوال است که یک شرکت با هدف تولید یک محصول دانش بنیان 
چرا باید یک الی دو سال را بدون تائیدیه دانش بنیانی فعالیت کند؟ می توان 
به شرکت های نوپا با توجه به طرح ارایه شده مجوز دانش بنیانی موقت 
داده شــود تا بتوانند از برخی مزایا مثلًا اسکان در ملک مسکونی که نیاز 

شرکت های نوپا است استفاده کنند.
به گفته این مدیر شــرکت دانش بنیان فعال در عرصه فناوری اطلاعات، 
پروســه ارزیابی که بخودی خود طولانی بود و ما بعد از دوســال دانش 
بنیان شدیم و نوپای نوع یک محسوب شدیم؛ مجدد بعد از دوسال توسط 
معاونت علمی و فناوری ارزیابی شدیم و نوپای نوع دو شدیم. این ارزیابی 
بر چه اساسی بود که ما با گذشت دوسال و پیشرفت از نظر فنی و محصول 
افت کردیم؟. چرا بعد از این مدت، باید درجه دانش بنیانی ما کمتر شود؟.

این محقق بازگشته به کشور گفت: بر اســاس مقررات موجود علیرغم 
اینکه نوپای نوع یک از معافیت مالیاتی برخوردار می شــود، چرا باید با 
وجود پیشرفت مان درجه دانش بنیانی کم شود که نتوانیم از این معافیت 
برخوردار شویم. بر چه اساســی این ارزیابی باعث شده که درجه دانش 
بنیانی ما افول کند و علاوه بر عدم دریافــت معافیت، چطور می توان از 
شفافیت موضوع مطلع شد؟ روند اعتراض به این موضوع هم یک پروسه 
مخصوص به خودش را دارد که زمانبر بوده و ما در این خصوص هنوز 

اقدامی نکردیم.
ذوالفقاری در خصوص فرآیند بروکراسی برای دانش بنیان شدن گفت: 
این پروسه ارزیابی و ارسال مدارک هم نزدیک به دو هفته طول کشید تا 
بتوانیم مدارک شرکت را در سامانه دانش بنیان آپلود کنیم. این فرایند برای 

ارزیابی مجدد هم تکرار می شود که واقعاً لازم نیست.
دکتر عباس یداللهی مدیرعامل یکی دیگر از شرکت های دانش بنیان که با 
وجود گذشت سال ها از فعالیتشان کماکان از روند دانش بنیانی ناراضی 
بوده به برخی مشکلات قانونی بر سر راه خود اشــاره کرده و می گوید: 
واقعیت این است که بســیاری از قوانینی که در کشور ما وجود دارند به 
سالهای دور باز می گردد که در آن سال ها دانش بنیانی زیاد رواج نداشت.

یداللهی در گفتگو با خبرنگار مهر با طرح چالش های سد راه فعالیت دانش 
بنیانی گفت: موضوع منع مداخله کارکنان دولت در قوانین ما دیده می شود 
و بسیاری از نخبگان کشور که از کارکنان دولت محسوب می شوند، اگر 

بخواهند وارد شرکتهای دانش بنیان شوند دچار مشکلاتی خواهند شد.
لطمه به اکوسیستم فناوری و نوآوری به دلیل عدم وجود شعب تخصصی 

رسیدگی به شکایات دانش بنیانی
موسس دو شتابدهنده تخصصی در کشاورزی با اشاره به دیگر مشکلات 
دانش بنیان ها گفت: اکثر قضات و وکلا در مــورد کالاهای دانش بنیان 
تعاریف معتبری را در اختیار ندارند که بتوانند بر اســاس آن نســبت به 
پرونده های حقوقی و کیفری دانش بنیان نظری بدهند و همین عدم آشنایی 

باعث لطمه شدید به اکوسیستم فناوری و نوآوری می شود.

مقررات و قوانین؛ حامی یا مانع دانش بنیان ها

قوانین فعلی تجارت و کار سد راه دانش بنیان هاست

  سال تولید
  دانش بنیان 

و اشتغال آفرین

تولید

 دفتر مرکزی:سهروردی شمالی بین بهشتی
 و هویزه  پلاک ۴۵۶ واحد ۳

تلفن: 887۶9227  - 021 تلفکس:  887۶9227 - 021 
سازمان آگهی ها:   09198۵۴۳99۶

عضو انجمن صنفی روزنامه های غیر دولتی

عضو انجمن مدیران نشریات ایران

عضو تعاونی مطبوعات کشور

 سردبیر: دکتر ایرج گلشنی

چاپ:  کارگر

توزیع: کارو کارگر

صاحب امتیاز و مدیر مسئول:  فیروز اسماعیلی نژاد 

قائم مقام مدیر مسئول: امید عباسی

زیر نظر شورای سیاست گذاری

:)E-MAIL( پست الکترونیکی روزنامه

Eghtesadsaramad@gmail.com

Eghtesadsaramad.ir :نشانی سایت
کد پستی روزنامه اقتصاد سرآمد: 1۵۵171۶118

سازمان شهرستان ها :
تلفن تماس: 021۶۶97۳71۴

۶۶۴۶1770-۶۶۳7۳۶78 داخلی 10۳
saramadrezaee@yahoo.com :ایمیل

تلگرام: 090278۳۳۶27

استاندار آذربایجان غربی با اشاره به اینکه کارگران، یکی از ارکان حوزه تولید و 
توسعه استان هستند، گفت: هدف اصلی در توسعه بخش تولید، ارتقای شاخص 
اشتغال و درآمدها در این استان است.به گزارش اقتصادسرآمد،محمدصادق 
معتمدیان در جمع نمایندگان بخش کارگری آذربایجان غربی افزود: همه تلاش ما این است 
که در حوزه ایجاد، حفظ و تثبیت اشتغال، اثرگذاری بیشتری داشته باشیم و در این راستا نیز 
حل مشکلات حوزه تولید و صنعت در استان را در دستور کار قرار داده ایم.وی اضافه کرد: 
ارتقای ظرفیت بخش تولید و رساندن وضعیت تولیدی در واحدهای مختلف به ارقام هدف 
گذاری شده و واقعی از جمله اقداماتی است که طی ماه های اخیر با همه توان به دنبال آن 
بوده ایم.معتمدیان گفت: رسیدگی به مشکلات و مسائل بخش کارگری نیز در کنار توجه به 
بخش تولید و خدمات در آذربایجان غربی در دستور کار جدی قرار دارد و به همین علت، 
کارگروه های رصد را به ریاست فرمانداران در شهرستان ها فعال کردیم تا به صورت هفتگی 
جلسات لازم را برگزار کنند.اســتاندار آذربایجان غربی احقاق حقوق کارگران را یکی از 
مهمترین برنامه های مدیریت ارشد استان دانست و ادامه داد: نباید اجازه دهیم که حقی از 
کارگران ضایع شود و باید در این خصوص با همکاری کارفرمایان، بیشترین تلاش صورت 
گیرد.معتمدیان، موضوع مسکن کارگری را یکی از مهمترین موضوعات مدنظر برای بهبود 
وضعیت کارگران عنوان کرد و یادآور شد: دولت به دنبال ساخت مسکن برای همه اقشار 
است ولی کارگران در طرح نهضت ملی مسکن در اولویت قرار دارند.وی با اشاره به اینکه 
حدود ۴۰۰ هزار کارگر در آذربایجان غربی داریم ولی تامین اجتماعی و شســتا در استان 
سرمایه گذاری لازم را نداشته اند، افزود: باید این نهادها در استان سرمایه گذاری کنند که 
در این صورت می توان از عایدی آن نیز کارگران را بهره مند کرد.وی تسهیل زمینه سرمایه 
گذاری در آذربایجان غربی را یکی از برنامه های اساسی دولت عنوان کرد و ادامه داد: در 
این راستا، موانع پیش روی سرمایه گذاری با برنامه ریزی مناسب پشت سر گذاشته می شود 
و سعی داریم اهتمام همگانی را برای ایجاد این زمینه که عاملی اساسی در رشد و توسعه 
استان است، ایجاد کنیم.استاندار آذربایجان غربی، این استان را یکی از مناطق عقب مانده 
کشور در حوزه سرمایه پذیری طی بیش از چهاردهه گذشته دانست و اظهار کرد: به دلایل 
مختلف از جمله وقوع جنگ تحمیلی و مشــکلات امنیتی، سرمایه گذاری قابل قبولی در 
استان صورت نگرفته ولی در حال حاضر که این استان، وضعیت امنیتی بسیار باثباتی دارد 
و از مناطق امن کشور است، باید این نقیصه جبران شود.معتمدیان تاکید کرد: در راستای 
تسهیل سرمایه گذاری در آذربایجان غربی، باید ریل گذاری مناسبی صورت گیرد که این 
امر می تواند با تکیه بر مزیت های نسبی استان از جمله معادن، کشاورزی، مرز، تجارت بین 

الملل و صنایع مرتبط با کشاورزی باشد.

مدیر عامل شرکت صنعتی معدنی پایا فولاد کویر یزد نوید راه اندازی خط دوم 
تولید کنستانتره این مجموعه به ظرفیت یک میلیون تن را تا پایان سال جاری 
داد و گفت: در حالی به ازای تولید هر یک تن کنســتانتره به طور استاندارد 
یک مترمکعب آب مصرف می شود، این میزان در پایافولاد به ازای هر تن کنستانتره ۰.۴ 
مترمکعب آب است.به گزارش اقتصادسرآمد، رضا تسلیمی اظهار کرد: شرکت صنعتی 
معدنی پایا فولاد کویر یزد در سال ۱۳۹۶ با سهامداری دو بخش خصوصی شرکت فکور 
صنعت تهران به عنوان بزرگترین شرکت دانش بنیان تحقیقات و طراحی کارخانجات 
کنستانتره ایران و نیز غلامرضا شــایقی فعالیت خود را آغاز کرد و در اولین بازه زمانی 
صرفاً با هدف ایجاد اشتغال در منطقه اقدام به ایجاد کارخانجات زنجیره تولید فولاد کرده 
ولی در سال های بعد اهداف دیگری را نیز در کنار خود دنبال کرده است.وی اولین گام 
در این خصوص را تاسیس خط تولید یک میلیون تنی کنستانتره آهن ذکر کرد و افزود: 
این اقدام بدون حمایت و دریافت تسهیلات بانکی و صرفا با سرمایه گذاری دو بخش 
خصوصی مجموعه با کلنگ زنی کارخانه در اردیبهشت ۱۳۹۷ کلید خورد ولی کلنگ 
فعالیت صنعتی این واحد در مرداد ۹۷ به زمین خورد و موفق شــد با ثبت رکورد ایجاد 
کارخانجات کنســتانتره در مهر ۹۹ افتتاح و با ثبت رکوردی دیگر در آذر ۹۹ به ظرفیت 
اسمی خود برسد.به گفته این مسئول، شــرکت پایا فولاد در حال حاضر زمینه اشتغال 
مســتقیم ۴۰۰ نفر و به صورت غیر مستقیم برای ۲۵۰۰ نفر اشــتغالزایی کرده اما سایر 
مجموعه های تابعه این شرکت حدود ۶۴۰ فرصت شغلی را در منطقه فراهم کرده است.
تسلیمی گفت: اکثر پرسنل مجموعه جزو اهالی روســتاهای منطقه هستند ولی به دلیل 
تخصصی بودن فعالیت های واحد، بخشی از پرسنل اهال سایر مناطق کشور هستند که 
امیدواریم با پیاده سازی آموزش های حین کار در زمینه ارتقا علمی مردم بومی در آتیه نیز 
نقش آفرینی کنیم.وی از تلاش این مجموعه صنعتی معدنی جهت توسعه خدمات رفاهی، 
تسهیلاتی و بهداشتی در منطقه خبر داد و به عنوان نمونه ایجاد مجتمع رفاهی خورشید، 
ایجاد تصفیه خانه آب روستای ساغند و همچنین ایجاد جاده ساغند به چادرملو با سرمایه 
گذاری مجموعه که موجب کاهش طول مســیر از ۷۰ کیلومتر به ۴۰ کلیومتر شده است 
را برشــمرد.وی عنوان کرد: علاوه بر ایجاد خط تولید کنستانتره، با توجه به پتانسیلهای 
منطقه و نیازهای صنعتی، یک خط تولید ۴ میلیون تنی سنک دانه بندی نیز در بازه زمانی 
۱۱ ماه در این مجموعه ایجاد و در دیماه ۱۳۹۹ به بهره برداری رسید.مدیر عامل شرکت 
صنعتی معدنی پایا فولاد کویر یزد از در دستور اقدام قرار گرفتن ایجاد خط دوم کنستانتره 
این مجموعه به ظرفیت یک میلیون تن با همکاری استانداران قبلی و فعلی خبر داد و ابراز 
امیدوای کرد که این مجموعه تا پایان ۱۴۰۱ به بهره برداری و تا اردیبهشت سال ۱۴۰۲ 

به ظرفیت اسمی خود برسد.

رئیس انجمــن صادرکنندگان صنعتــی، معدنی و خدمات مهندســی گفت: 
ماشــین آلات و تجهیزات جزو ابزار ضروری خط تولید بوده و جنبه تجاری 
ندارند لذا اعمال حقوق ورودی بر آن تبعات نامطلوبی بر تولید دارد.به گزارش 
اقتصادســرآمد، مصطفی طالقانی در خصوص ابلاغ بند ص تبصره ۶ قانون بودجه سال 
۱۴۰۱ کل کشور مبنی بر اینکه کلیه ماشــین آلات و تجهیزات تولیدی، صنعتی، معدنی و 
کشاورزی مشمول پرداخت حقوق ورودی است، اظهار کرد: بند ابلاغی در قانون مذکور 
در تناقض کامل با منویات رهبری در سال جاری بوده و بالعکس در جهت جلوگیری از 
تولید و اشتغال آفرینی اســت و منجر به کاهش توان تولیدکنندگان داخلی به عنوان یکی 
از پایه های اقتصاد مقاومتی می شــود.رئیس هیأت مدیره انجمن صادرکنندگان صنعتی، 
معدنی و خدمات مهندسی گفت: ماشین آلات و تجهیزات مذکور جزو ابزار ضروری خط 
تولید بوده و جنبه تجاری ندارند لذا اعمال حقوق ورودی بر آن تبعات نامطلوبی بر تولید 
داخلی می گذارد.وی افزود: این مســئله در شــرایط افزایش ۶ برابری حقوق و عوارض 
گمرکی که نتیجه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بوده اســت و همچنین در حالی که هزینه های 
بالای مواد اولیه و حمل و نقل تحت تأثیر تحریم های خارجی و کاهش شدید ارزش پول 
ملی، قدرت رقابت را از تولیدکنندگان داخلی در برابر رقبای خارجی گرفته است، آثار سو 
بر تولید داشته و با افزایش قیمت تمام شده محصولات داخلی و از بین رفتن مزیت رقابتی 
آنها در بازارهای جهانی تهدید جدی برای توسعه صادرات کشور نیز است.رئیس انجمن 
صادرکنندگان صنعتی، معدنی و خدمات مهندســی یادآور شد: دولت با حذف معافیت 
گمرکی ماشین آلات تولید، در کنار افزایش بیش از ۵۰ درصدی هزینه حقوق ها از یک سو و 
افزایش نرخ تسعیر ارز گمرکی از سوی دیگر عملًا حکم افزایش قیمت ها را به کارخانجات 
ابلاغ کرده اســت.وی تاکید کرد: این اقدام در مغایرت با منافع مصرف کننده بوده و بازار 
داخل را نیز تحت تأثیر قرار می دهد به طوری که با گرانی کالاهای تولیدی، مصرف کننده 
داخلی نیز از تبعات افزایش هزینه ها دور نمانده و در نهایت منجر به متضرر شــدن مردم 
و افزایش هزینه های زندگی آنها خواهد شــد و به تورم نیز دامن می زند.طالقانی گفت: 
انجمن طی مکاتبات با نهادهای ذیربط به تبعات جبران ناپذیر قانون مذکور اشاره کرده و 
تقاضای توقف اجرای بند ابلاغی را دارد.رئیس هیأت مدیره انجمن صادرکنندگان صنعتی، 
معدنی و خدمات مهندسی گفت: ماشین آلات و تجهیزات مذکور جزو ابزار ضروری خط 
تولید بوده و جنبه تجاری ندارند لذا اعمال حقوق ورودی بر آن تبعات نامطلوبی بر تولید 
داخلی می گذارد.به گزارش مهر، طبق بند )غ( ماده ۱۱۹ قانون امور گمرکی، ماشین آلات 
و تجهیزات تولیدی، صنعتی، معدنی و کشاورزی از پرداخت حقوق ورودی معاف است 

اما در بودجه سال جاری این معافیت لغو شد.

استاندار آذربایجان غربی: کارگران، یکی از ارکان مهم تولید و توسعه است

حل مشکلات حوزه تولید و صنعت در 
استان را در دستور کار قرار داده ایم

مدیر عامل شرکت صنعتی معدنی پایا فولاد کویر

افزایش یک میلیون تن به ظرفیت 
تولید کنستانتره در پایافولاد یزد

انتقاد مصطفی طالقانی از مصوبات علیه تولید

 تبعات نامطلوب اعمال حقوق 
ورودی بر تولید ماشین آلات

 شعارسال »تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین«


